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La littérature au régne des zianides a connu un essor considérable et il yavait parmi les
rois le littéraire et le poéte et ils insimaient sur le coté éducatif et litteraire .Le palais des
zianides est devenu riche en bonnes de lettres .Les écrivains et les poétes louaient les
éloges de cette dynastie .Les zianides se sont concurencés avec les hafsides et les
mérinides pour I'expansion de cette culture . C est naturel que la ville de tlemcen soit le
berceau de la culture islamique .

Les mots clés : poémes —pacte zianide-les racines—les thémes.
: dypelai¥l dalll

During the period of the zianides ,the arabic literature had know a big developement

becauce of the majority of the king of this civilization were either poets or writers.they
used to encourage the movement of science and literatur.For that reason many poets and
writers praised their country and their kings indifferent poems and books . They were
in compitition with the hafsides and the meridinides to edit the culture .And this is
naturel to tlemcen is one of the greatest civilizations in the islamic and cultural world.

Key words :poémes -the covenant of zayani — the roots — the themes .



